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„Na svatého Marka, lezou žabky z járka.“ 

Zprávičky z naší školičky 

Zprávy z obce 

  

Martina Došková 

Jak to bylo v Policích 
Letošní tříkrálové koledování v Policích probíhalo 
za krásného slunečného počasí, což byla odměna 
za loňské velmi mrazivé počasí. Jako už po mnoho 
let chodily tradičně čtyři označené skupinky 
koledníků. V první řadě chci poděkovat Vám vš

Zprávy ze školy 
Ne nadarmo se říká březen – za kamna vlezem. I my 
ve škole se ještě schováváme v teplých třídách, 
učíme se, procvičujeme, abychom v dalších 
měsících mohli zase naplno vyrazit do „světa“. 
V pátek 3. března 2023 proběhla ve třídě základní 
školy Škola na zkoušku. Navštívili nás předškoláčci, 
kteří od září zasednou do školních lavic a stanou se 
členy naší „školní party“.   
V úterý 7. března jsme se z tepla tříd na chviličku 
přemístili na obecní úřad do knihovny. Proběhlo zde 
pravidelné setkání s paní Evou Bialožyt, které tímto 
velice děkujeme. Ta si pro naše žáčky připravila 
opět zajímavý program. Náplní projektu bylo naučit 
se obalit svoji oblíbenou knížku, kterou si děti 
přinesly. Po dvou hodinách usilovné práce a 
soustředění jsme zhodnotili, že se nám práce 
podařila a výsledky snažení všichni ohodnotili 
kladně. 
 

 
 
V pátek 17. března proběhlo v naší škole tradiční 
jarní focení. 
V závěru měsíce, posledního března, se v naší škole 
v rámci Preventivního programu uskutečnil pro 
žáky 2. - 4. ročníku projekt s názvem Robinson. Jeho 
náplní bylo žáky upozornit na nebezpečí samoty,  
na odlišnosti člověka a přínos individuality každého 
člena pro kolektiv. 
 
 
 
 

Oprava chodníku u školy 
V měsíci březnu jsme se pustili do opravy starého a 
propadlého chodníku u školy. Odstranili jsme 
původní dlaždice, provedli opravu propadlé části 
chodníku a začali s pokládkou nové zámkové dlažby. 
Staré dlaždice jsme již částečně využili na opravu 
kontejnerového stání na Výpustě a rovněž na úpravu 
prostor před kontejnery na horním konci u 
Hrabovského. Zbylé dlaždice budou použity 
k opravám dalších kontejnerových stání u 
transformátoru a na horním konci. Všechny práce 
provádí zaměstnanci obce, takže dochází ke značné 
úspoře finančních prostředků, které by jinak bylo 
nutné zaplatit dodavatelské firmě. 
 

Poděkování 
V minulém čísle zpravodaje jsme psali o odstavených 
nepojízdných autech bez poznávacích značek, které 
stojí odstavené na veřejných prostranstvích. Tímto 
bychom chtěli poděkovat všem majitelům 
autovraků, kteří již své vozy z veřejných prostranství 
odstranili. Přispěli tak ke zlepšení životního prostředí 
a bezpečnosti v obci.  
Děkujeme také všem, kteří se zúčastnili akce 
„Ukliďme Police“ a přispěli tak k jarní očistě obce. 
Vidíme a jsme rádi, že se zatím najdou lidé, kteří 
nezůstávají lhostejní ke svému okolí. 
 

Uzavírka železničního přejezdu 
Pokračuje rekonstrukce železničního přejezdu, na 
kterém budou vybudovány nové závory, a také nový 
bezpečný přechod pro chodce. Práce probíhají zatím 
bez omezení provozu, avšak v měsíci dubnu je 
naplánovaná úplná uzavírka přejezdu v době po 
velikonočních svátcích od 11. 4. do 15. 4. V tento 
termín bude možno přejezd přecházet pouze pěšky 
ve vyznačeném místě. Současně s úplnou uzavírkou 
dojde k výluce železniční dopravy – vlaky budou 
nahrazeny autobusy. Pro automobilovou dopravu 
bude vyznačena objízdná trasa, autobus na točnu 
nepojede.  V termínu od 15. 4. do 25. 4. bude v místě 
stavby částečná uzavírka. Žádáme občany, aby při 
uzavírce používali pro objížďku cestu kolem 
motokrosové trati. Prosíme o zvýšenou pozornost při 
průchodu a průjezdu stavbou! 

Michal Havran, starosta 
 

 

 
 



 

 

 

  
  

rostlinky v květináčích proto, abychom se za pár 
dnů mohli těšit z bujné zeleně. 
V pátek 17. března nás navštívil v rámci jarního 
focení pan fotograf. 
Se zimou jsme se definitivně rozloučili při vynášení 
"Moreny"- symbolu zimy. V pátek 24. března jsme 
již ráno s celou naší třídou vykročili, s dětmi 
vytvořenou "Morenou" v čele zástupu, k potoku u 
hřiště, kde jsme zimu poslali po vodě pryč. 
Neposedné vlnky potoka spolkly tmu a chlad zimy a 
my jsme pak dlouho očekávané jarní dny 
projasněné teplým sluncem radostně uvítali jarními 
písničkami a říkadly. 
Ve středu 29. března nás navštívili kamarádi ze 
školy, aby nám předvedli vystoupení připravené na 
Velikonoční odpoledne.  
Předposlední den v měsíci se všechny dětičky ve 
školce na chvíli proměnily ve vědce, protože se v 
prostorách naší školky uskutečnilo projektové 
dopoledne s pokusy. 
V průběhu měsíce března se několikrát uskutečnily 
"Muzikohrátky" s panem Němcem, jeho kytarou a 
spoustou veselých písniček. Děkujeme nejen jemu, 
ale i všem ostatním rodičům a přátelům školy, kteří 
se s námi zapojují do dění v naší mateřince, zejména 
do plnění projektů Se Sokolem do života a Celé 
Česko čte dětem. Na vaši spolupráci se budeme  
i nadále těšit. 
Také bychom chtěli velmi poděkovat paní Fabíkové 
a paní Ovčačíkové za sponzorský dar pro zdraví 
vašich dětí. 
Přejeme všem krásné jarní dny. 
 

Oznámení o zápisech 
Zápis k povinné školní docházce pro školní rok 
2023/2024 se uskuteční ve dnech 11. – 14. dubna 
2023. Ve čtvrtek 13. 4. 2023 proběhne v prostorách 
školy motivační část zápisu a Den otevřených dveří. 
Na vás a vaše děti se budeme těšit od 14.00 do 
17.00 hodin. 
Zápis k předškolnímu vzdělávání pro školní rok 
2023/2024 se uskuteční ve dnech 9. – 12. května 
2023. Rádi vás a vaše děti přivítáme na Dni 
otevřených dveří, který v mateřské škole proběhne 
ve středu 10. května od 14.30 do16.30 hodin. 
 

Oznámení 
Základní škola a Mateřská škola Police oznamuje, že 
hledá zaměstnance na pozici hlavní kuchařky na 
dlouhodobý záskok. Nástup možný ihned. 
 

Lucie Kristová, ředitelka  
 
 

 

Zprávičky z družiny 
Celý březen se nesl v naší družině v duchu tvoření 
výrobků s velikonoční tematikou a nacvičování 
divadelního představení na Velikonoční odpoledne.  
S tímto představením jsme také jeli 30. března 
potěšit klienty do Diakonie ve Valašském Meziříčí.  
V měsíci březnu jsme se také dvakrát připojili k naší 
školce v rámci Muzikohrátek s panem Němcem.  
 

 
 

Zprávičky z mateřinky 
Tak už máme konec března a oficiální jaro. Na hřejivé 
sluníčko, které nám pomalu vysouší cestičky  
i zahradu, a na zelenou trávu, po které se 
rozběhneme v jarních botkách, jsme v naší mateřince 
natěšení všichni. Malí i velcí. 
Dne 14. března naši starší předškoláci zvládli malou 
"velkou výpravu" Od pramínku k potoku, kterou jsme 
formou projektového dne absolvovali v rámci 
projektu Šablony I JAK. Při ní se děti v praxi 
přesvědčily o důležitosti vody a dozvěděli se spoustu 
informací o ochraně životního prostředí. 
 

 
 
Příchod astronomického jara jsme slavnostně 
přivítali uspořádáním 2. projektového dne. V úterý 
21. března, tentokrát v prostoru třídy, se pekly 
perníčky a sázela se také obilná zrníčka a zalévaly 



 

 

 

Zprávy z farnosti 

Pozvánka do školy 

 
  

Z obličeje kanula krev. Dolehly na něj totiž hříchy a 
zlo každého člověka, který kdy žil a bude žít, a to je 
něco nepředstavitelného.  
 
2. Velký pátek – Ježíš umírá na kříži 
Na koho Ježíš na kříži myslel?  Co všechno řekl, než 
zemřel?  „Žízním.“, „Otče, proč jsi mě opustil?“, „Do 
tvých rukou odevzdávám svého ducha.“ 
 
3. Bílá sobota – Ježíš uložen v hrobě 
Víme, že Ježíš nakonec vstal z mrtvých, ale když 
ležel v hrobě, nikdo si neuměl představit, že by se 
to ještě mohlo nějak změnit. Dokážu věřit, že i když 
možná budu muset čekat, tak Bůh nakonec všechno 
zlé kolem mě zvrátí k dobrému?  
 
4. Velikonoční neděle – Ježíšovo Vzkříšení 
Ježíš byl vzkříšen, položil za nás z lásky svůj život. Byl 
pravý Bůh a pravý člověk. V těch, kdo v něj uvěřili a 
nechali se pokřtít, jeho život již nyní proniká vše, co 
je v nich slabé, nemocné, hříšné, smrtelné. Díky 
Ježíšovu vzkříšení Bůh dokáže i všechno zlé, co 
spojíme s Ježíšem, proměnit v naše dobro. 
 
VELIKONOČNÍ OBŘADY – KOSTEL BRANKY: 
 
Zelený čtvrtek  6.4. 17:30 
Velký pátek 7.4. 17:30 
Bílá sobota 8.4. 21:00 
Velikonoční neděle 9.4.  10:00 
Velikonoční pondělí 10.4. 10:00 
Velikonoční čtvrtek 13.4. 17:30 mše sv. v Policích 
 
HLÍDÁNÍ BOŽÍHO HROBU 
 
Na Bílou sobotu od 8:00 – 21:00 hod. můžete 
navštívit otevřený kostel v Brankách a pomodlit se 
u Božího hrobu, kde bude krásná socha Ježíše 
uloženého v hrobě. Hrob budou hlídat i děti, které 
letos půjdou k 1. sv. přijímání. Přijdou i se svými 
rodiči a zvu i jiné děti, aby se zapojily a taky i jiné 
rodiny. Rozpis bude po půlhodinách a věřím, že ho 
i s Vaší pomocí poctivě vyplníme. Je to 13 hodin a 
26 políček k tomu, aby Pán Ježíš nebyl v kostele 
sám. Moc Vám dopředu děkuji, že i takto můžete 
Pánu Ježíši projevit lásku a vděčnost za to, co pro 
nás udělal (a pořád dělá).  
 
Přeji Vám ze srdce krásné prožití Velikonoc a radost 
z toho, že Pán Ježíš je silnější než smrt. 

      
   o. Jan 

 
 

 
 
 

 

Milí bratři a sestry, 
 
Velikonoce jsou největšími křesťanskými svátky, kdy 
si připomínáme okamžiky, v nichž Ježíš, Boží Syn  
v lidském těle završil své poslání zachránit lidstvo  
od zla a smrti tím, že na sebe dobrovolně přijal smrt. 
O Vánocích jsme vás zvali na mše a betlém, 
abychom si připomněli tajemství Ježíšova narození. 
O Velikonocích vám nabízíme v našem kostele mše 
a také náš nový postní betlém, aby vám připomněl 
závěr Ježíšova života, tajemství Ježíšovy smrti a 
vzkříšení. Budeme slavit tyto události: 
 
1. Zelený čtvrtek – Ježíš v Getsemanské zahradě 
Společně se zamýšlíme nad tím, co Ježíš v těchto 
chvílích prožíval, když místo normálního potu, mu  
 
 
 



 

 

 

Lidé v naší dědině 

 
 
 
  

 
 
Martin Bajcar 
Člen zastupitelstva obce Police 
 
Souhlasíte s tím, co řekla o vaší svatbě „v papučích“ 
Vaše žena v minulém rozhovoru? 
Miška je úžasný energický člověk. Celkově s většinou 
věcí, co dělá a jak se chová souhlasím. Jen občas se 
najde nějaká věc, v čem se lišíme. Co se týče svatby 
tady u nás v kapli – pro mě to byla přirozená věc. Měli 
jsme strašnou výhodu domova v minimální 
vzdálenosti od kaple. Nemusel se řešit žádný přejezd 
a bylo to logisticky jednodušší. Ohledně papučí, tak 
jsem v nich opravdu šel, ale před kaplí jsem se přezul 
do společenských bot. 
Na dosah máte i obecní úřad, chodíte na zasedání 
také v „papučích“? 
Momentálně v papučích chodím jen doma, a to spíše 
výjimečně. 
Co Vás přimělo stát se zastupitelem, co od toho  
 
 
   

očekáváte a jaký máte vztah k politice obecně? 
Z mého pohledu je to asi vývoj mě samotného, kdy 
již pro život v obci dělám spoustu věcí 
prostřednictvím hasičů a spolku Klenot. V pozici 
zastupitele jen mohu svou práci pro obec rozvíjet. 
Navíc jsem si říkal, že v zastupitelstvu (v 
předchozích letech) sedí lidi, které v obci moc 
nepotkáte, a to je za mě chyba. Zastupitel by se na 
tak malé obci měl zúčastňovat veřejného života, 
aby se dozvěděl, co místní obyvatele trápí a taky se 
po naší malé dědině i občas projít, aby věděl, jak to 
vypadá a co je třeba i v jiných částech obce, a nejen 
před svým hýčkaným domečkem. Co se týče politiky 
obecně, nemám nějaký vyhraněný postoj, ale 
každopádně si o politice čtu, což slouží  
k prohlubování obecného přehledu a taky chodím 
pravidelně volit. 
Možná vidíte některé minulé zastupitele trochu 
zkresleně… neberu si to osobně/smích/. Myslíte, že 
jedinec může ovlivnit ostatní lidi pro vývoj a 
realizaci určitých v progresivnějším pohledu na 
konkrétní problémy v obci? Co současné 
zastupitelstvo? 
Ano to určitě, silný jedinec již historicky umí 
strhnout lidi na svou stranu buď v dobrém nebo ve 
zlém.  Současné zastupitelstvo je takové, jaké je, 
vybrat si ho mohli všichni občané Polic, takže 
musíme být spokojeni, ne? Teď vážněji, jak to vidím 
já – sedí tam nyní z větší části občané, kteří jsou  
v obci vidět a jsou schopni pro naši obec udělat 
spoustu věcí, a věnovat svůj čas pro ostatní na úkor 
svého. 
Nicméně většina zastupitelů zůstala stejná…Co 
byste si přál v obci změnit k lepšímu, máte nějaké 
invence? Jak vnímáte vesnici jako celek včetně 
obyvatel? 
Je dost věcí, co je potřeba udělat a je na současném 
vedení obce, kterým z nich dá prioritu. V současné 
době je za mne prioritní vyřešit energetickou 
náročnost obce, protože jestli nebudeme 
investovat v tomto směru, tak na další investice v 
obci ani nebude. Tyto věci se nyní řeší a je zapotřebí 
aby pan starosta i nadále získával podklady a 
pobídky pro to, co je v obci možno vybudovat – 
nejlépe na dotace. Jinak jsem s fungováním obce 
vcelku spokojený, protože jako jedna z mála obcí již 
máme vyřešeny inženýrské sítě ve větší části obce. 
Nyní se může rozvoj obce posunout zase dále. Když 
si vzpomenu na své mládí tady v obci, tak je tu 
opravdu hodně věcí, co se vybudovalo a posunulo  



 

 

 

 
  

dál k lepšímu. Obyvatelé obce jsou přátelští. Mám 
to štěstí, že znám většinu občanů obce ať už osobně 
nebo alespoň od vidění. Bavím se s velkým okruhem 
lidí a fakt jsem rád, že jsem tady v Policích, a ne 
někde v bytě na velkém sídlišti s minimem osobního 
kontaktu s okolím. Jen si myslím, že je velká škoda, 
když se nám tu rozmáhají za mě malicherné 
stížnosti, typu mě se to nelíbí, mě vadí to a tamto, 
ale že by stěžovatel pro to něco udělal to zase ne. 
Naštěstí se domnívám nebo v to aspoň doufám, že 
lidí, co jim věci nejsou lhostejné a dokážou si 
navzájem pomoci je tady daleko více. Má rodina to 
štěstí okolo sebe má a v Policích máme super 
kamarády. 
Zajímalo by Vás v budoucnu starostování? 
Nikdy neříkej nikdy, ale v současnosti mě to neláká, 
mám lepší flek. Myslím si, že člověk do tohoto postu 
musí mít jisté zkušenosti. I když před volbami 
padaly návrhy ať se stanu starostou já, což naštěstí 
nedopadlo. Po domluvě mezi hasiči jsem na prvním 
zastupitelstvu byl navržen na pozici starosty. Tato 
pozice však naštěstí pro mě, byla již dopředu 
domluvena na schůzce mezi všemi ostatními 
volebními sdruženími, která se konala ještě před 
prvním zastupitelstvem a na kterou hasiči nebyli 
přizváni. Každopádně co se týče této pozice je to 
nevděčné. V tak malé obci nemůžete vyhovět všem 
a musíte být k dispozici 24/7. Na druhou stranu 
starosta je právě ten, co zajišťuje podklady pro 
zastupitelstvo, účastní se jednání atd. Přece jenom 
je to jeho povolání na 100 % a má čas se věnovat 
jen obecním zájmům. Za mě je právě starosta ten 
člověk, co může nechat největší otisk na rozvoji 
obce. Pokud je starosta slabý, rozvoj bude pozvolný 
a pokud je naopak silný, obec bude vzkvétat lépe. 
Proč jste se rozhodl bydlet právě na tom strategicky 
výhodném místě? 
V Policích žili mí předkové z matčiny strany a po 
nějakém čase v mém životě jsme se nastěhovali do 
Polic i my. Máme to štěstí, že naše rodina měla 
jednu z velkých usedlostí tady v centru obce. A i 
potom, co si má babička a prateta od vedle rozdělili 
společný pozemek na dvě části nám zůstal velký 
pozemek s domem, stodolou a vzrostlými stromy. 
To, že zůstanu v Policích bylo pro mě přirozené. Již 
od dětství mě to vždy táhlo nejdříve na chalupu a 
pak domů.  Po vysoké škole v Ostravě jsem tedy 
sbalil Slovenku, kufry, vrátil se domů, našel si práci 
a začal dodělávat pomník manželství mých rodičů. 
Dle reakcí všech se nám dokončení domu podařilo 
asi dobře. Určitě nekončíme a plánujeme další 
rozvoj našeho bydlení. 
A jak Vy vidíte seznámení s vaší ženou? 
Tak bylo to úplně stejně jak popisovala Miška,  
 

bydleli jsem v jedné bytovce, já s klukama v prvním 
patře a Míša s dalšími lidmi ve třetím. Jednou jsme 
tak pili u nás na bytě a po nějaké době jsme se 
dozvěděli, že je ve třetím patře party, tak jsme se 
tam pozvali... Tam jsem viděl manželku poprvé, po 
té akci to již pokračovalo, zprvu pomalu potom 
rychleji a jak jde vidět, tak tenhle příběh ještě konec 
dopsán nemá. 
Co jste v Ostravě studoval a co Vám ta škola dala?! 
Studoval jsem Vysokou školu báňskou – technickou 
univerzitu Ostrava na fakultě bezpečnostního 
inženýrství v oboru technika požární ochrany a 
bezpečnosti průmyslu. Jo vím, je to „jednoduchý“ 
název, proto VŠB-TUO FBI TPO. Škola mi zejména 
dala spoustu kamarádů, zábavy a probděných nocí. 
Mezi další věci určitě patří všeobecný přehled a 
nějaké ty vědomosti zejména z požární 
bezpečnosti. 
Souvisí tedy škola s Vaší současnou profesí? 
Ano, má současná i předchozí práce byla v oboru 
studia. 
Máte pochopení pro manželčinu pracovní náplň a 
velké vytížení? Podporujete se navzájem? 
Bez podpory by to určitě nešlo, to už jsme si zkusili.  
Pochopení pro manželku mám, jinak bychom už 
spolu nebyli. Často se manželky musím i zastat a 
vysvětlit ostatním že takhle ne, protože spousta lidí 
v okolí nechápe, že je víkend a má tendenci i v 
sobotu večer řešit to, že ho něco bolí. V tom případě 
už se do toho vlomím a tvrdím např.: „Jendo ty taky 
nechceš teďka pracovat? Tak zavolej v pondělí a 
můžete se o tom pobavit a neruš o víkendu“. 
A teď hasiči – to je Vaše velké téma! 
Hasiči – teď otázka, které hasiče myslíte? 
Dobrovolné nebo profesionální? U profesionálních 
jsem chvíli tak ty asi přeskočíme, nebudeme se 
přeci bavit o práci. 
A proč ne? Práce je součástí a smyslem života, navíc 
JSDH a SDH často spolupracují… 
JSDH a SDH je stále jedna organizace dobrovolných 
hasičů, jen tu část JSDH – jednotka sboru 
dobrovolných hasičů, je povinna zřizovat obec na 
základě zákona o požární ochraně. Je tam rozdíl ve 
financování, kdy jednotka jako taková není 
výdělečná a financuje ji plně obec. SDH – sbor 
dobrovolných hasičů je organizace, která se stará o 
ten zbytek, pořádá kulturní akce, věnuje se 
sportovní činnosti, výchově mládeže atd. U nás tady 
v obci nelze tak úplně rozlišit co je jednotka a co 
sbor, furt to dělají jedni a ti samí lidé a určitě se 
nečleníme na jednotku a sbor. Jen lidé, co jsou i v 
jednotce se scházejí častěji a starají se o techniku, 
vybavení, navštěvují různá školení jak interní, které 
většinou provádím já, tak i prostřednictvím HZS  



 

 

 

 
 
  zpravidla na stanici ve Valašském Meziříčí nebo na 

Vsetíně. Místo JSDH jste asi myslela HZS, kdy se 
jedná o hasičský záchranný sbor České republiky. 
Tato organizace zjednodušeně je rozdělena do 
dvou složek: represe – zásahová činnost a 
prevence. SDH a HZS úzce spolupracují ve všech 
svých činnostech. Sbory dobrovolných hasičů jsou v 
podstatě prodlouženou rukou profesionálních 
hasičů v jednotlivých obcích. U hasičů v Policích 
jsem od nějakých 17 let. Jako první jsem byl členem 
velké party všech hasičů a po nějaké době jsem byl 
přibrán mezi pár vybraných kluků co jezdí pomáhat. 
V současné době jsem na pozici velitele výjezdové 
jednotky – to znamená, že jsem v nejužším vedení 
hasičů u nás v obci. O samotné činnosti se 
pravidelně můžou občané dočíst i v Polickém 
zpravodaji, kde píši články já, nebo starosta SDH 
Milan Gerla. Hasiči jsou činnost, ve které jde vidět 
za námi nějaká práce. Jak již na pořádání různých 
akcí, na údržbě a rozvoji majetku samotného sboru, 
tak i na majetku obce atd. Pro mě hasiči nejsou ani 
tak koníčkem jak pořádným koněm, protože toho 
času, co tam zabijete na úkor svého volného času a 
bez nároku na finanční odměnu je tolik, že vás to 
opravdu musí bavit. Mě se strašně líbí hasičské 
heslo - „Bohu ke cti, bližnímu ku pomoci, vlasti k 
rozkvětu.“ Jednotlivé části hesla lze vysvětlit asi 
takto: „Bohu ke cti“ vychází z víry. Druhá část je 
naše poslání pomoci bližnímu, požáry, nehody atd. 
V poslední části – tam je naše dobrovolná bezplatná 
činnost, obětování volného času. 
A co třeba: „Hasičství, kdo zamiluje – dobré srdce 
projevuje“. Máte dobré srdce? 
Já si myslím že mám, ale správně to musí posoudit 
lidé v mém okolí. Celkově všichni hasiči jsou velcí 
srdcaři, a proto doufám, že se nám podaří udržet 
SDH Police ve skvělé formě i do dalších let a 
budeme se moct těšit podpoře a zájmu 
spoluobčanů i z hlediska rozvoje členství přímo ve 
sboru. Přece jenom se jedná o nejstarší spolek v 
obci a je nutno jeho tradice udržovat. Hasiči jsou 
fakt na dlouho, je to spíše na dlouhý pokec u piva… 
Co se týče mé současné práce, tak jsem nastoupil 
po absolvování výběrového řízení, fyzických 
testech, psycho testech a komplexní zdravotní 
prohlídce (přijímač jak na astronauta) na pozici 
komisaře stavební prevence na stanici ve 
Valašském Meziříčí. Má práce spočívá v kontrole 
projektové dokumentace z pohledu požární 
bezpečnosti staveb a následně chodím kolaudovat 
stavby, jestli je stavba provedena v souladu s 
projektovou dokumentací. Naštěstí se nás netýkají 
všechny stavby, protože jsme jen dva na celý okres 
Vsetín, zjednodušeně – řešíme až větší stavby. Do  
 

budoucna po absolvování všech povinných kurzů, 
se ze mě stane ještě zastupující vyšetřovatel 
požárů. To asi všichni v obci poznají, protože tu 
budu jezdit s červeným džípem s majáčky. 
 

 
 
Dětství jste převážně prožil tady? 
Jelikož jsem dítě z vojenské rodiny tak jsem dětství 
prožil na více místech, ale vždy byl středobod tady. 
Narodil jsem se v Martine a první roky mého života 
jsme s rodinou bydleli v Liptovském Mikuláši. Po 
rozdělení republik jsme se stěhovali do Lipníka nad 
Bečvou. Když se moji rodiče rozvedli, tak jsme s 
mamkou a ségrou cítili, že naše místo není v Lipníku. 
Celá rodina počkala až Martínek dochodí základní 
školu v Lipníku a potom jsme se stěhovali na naši, 
do té doby milovanou chalupu tady do Polic. Jako 
Poličák se cítím od mala. Trávil jsem zde většinu 
víkendů, prázdnin a vyrůstal jsem tady s ogarama. 
Jste introvert nebo extrovert? Vyvažujete ve vztahu 
Vaši temperamentní ženu? 
Po tom, co jsem se tak rozepsal si můžete udělat 
obrázek kam mě zařadit ne? Jinak žena vyvažuje 
mě. 
Máte na srdci nějaké téma, které byste rád zmínil? 
Asi ne, já se věnuji hodně věcem a asi na jeden 
rozhovor by to nebylo. 
Jakým věcem? 
Tak například jezdím s Aldou Svobodou závody v 
offroad trialu. Jsou to závody v terénu a na 
přesnost. Nejsou to rychlostní závody jako třeba 
rallye. My máme žlutého samuraje, kterého většina 
lidí v obci určitě zná. Myslím to auto a ne Aldu, sice 
toho znají taky všichni. Když náhodou nemůžu na 
závody tak za mě zaskakuje Fanda Mičunek. Loni to 
bylo docela často, protože jsem musel doma 
stihnout dodělat zámkovou dlažbu a chystat věci na 
jakousi veselku či co to bylo. Ne vždy nám to jde, jak 
bychom si představovali. Podařil se nám i získat titul 
vicemistrů České republiky v offroad trialu v 
kategorii S za rok 2020 nebo titul vicemistři  
 
 



 

 

 

  

Společenská kronika 

Jubileum 
V měsíci březnu 2023 oslavili své životní jubileum:  
Ludmila Rušarová 80 let 
Vlastimil Němec 65 let 
Zdeněk Němec  75 let 
Do dalších let přejeme oslavencům hodně zdraví, 
štěstí, pohody a životního elánu. 

Markéta Stříteská, předsedkyně kulturní a sociální komise 

 
 
 
 

Ukliďme Police 

 
 
 
Obec Police ve spolupráci s Mysliveckým spolkem 
Jasenec - Police a MŠ a ZŠ Police uspořádali 
společně v pátek 24. 3. akci „Ukliďme Police“. 
Dobrovolníci uklízeli odpadky kolem hlavní cesty na 
Loučku a Branky, k motokrosové trati, k Háji, 
směrem na Kozaru i na Lapač. Celkem se posbíralo 
22 pytlů odpadu a 1 plný vozík. Děkujeme všem, 
kteří se zapojili a pomohli. 
 
 

 
 

Jiří Stříteský, místostarosta 

Slovenské republiky za rok 2022. Začali jsme jezdit 
Slovenské mistrovství a vybrané závody z Českého 
mistrovství. Uvidíme, jak to bude letos. Asi 
neodjezdíme všechny závody v kalendáři, ale třeba 
nás to po prvních závodech začne zase pořádně 
bavit a odjezdíme toho víc. Všechno záleží na tom, 
jak často se ze samíkem budeme kutálet a jak moc 
ho potom budeme zase u Fandy ve stodole všichni 
tři spravovat… já tam spíše těm dvěma zavazím, ale 
zase umím podat pivo a do všeho kecat.   
A další? 
S Miškou jezdíme na různé výlety a dovolené. 
Milujeme hory v létě i v zimě, ale u moře už jsme 
taky byli. Doma stále něco budujeme, například loni 
jsme měnili druh vytápění za tepelné čerpadlo 
země-voda a v podstatě nám tak začala taková 
komplexní rekonstrukce celé zahrady. Někdy si 
říkám, že se na to všechno vy… prodám to tady a 
koupím si nějaký malý domek u moře, ale to by mě 
asi přestalo rychle bavit, a navíc bych v novém 
domě poslouchal, že holky nemají zahradu a nemají 
co okopávat. Mám rád i náš klid, kdy si po práci k 
večeru chodíme s ženou sednout za naši zahradu 
(za humna) na lavičku. Na zimu je schovaná, ale už 
je na čase ji tam zase dát. Vy všichni si tam můžete 
taky posedět a kochat se tou naší krásnou okolní 
krajinou. 
Děkujeme za pozváním k posezení na lavičce za 
humny. Možná budete mít brzy narváno, zvažte 
další lavičku v letní i zimní variantě. 

Text a foto: Jana Janěková 

Knihovna 

Obecní úřad oznamuje, že od 1. května dojde 
k dočasné změně otevírací doby knihovny. Nově si 
budete moci knihy vypůjčit každé pondělí od 15:00 
do 17:00 hodin. 
 
 
 
 



 

 

 

 
  

Vypalování trávy versus pálení zahradního odpadu 

Opět nám nastala doba úklidu v přírodním prostředí 
ať už na zahradách nebo kdekoliv jinde. Je zapotřebí 
myslet na pár základních pravidel, jak správně 
postupovat a chovat se při pálení biologického 
materiálu, co se smí a co zase ne a jaké nám hrozí 
postihy.  
Vypalování porostu se rozumí plošné ničení trávy 
např. rostoucí kolem plotu, křoví nebo rákosí u 
rybníka a podobně pomocí ohně. Plošné vypalování 
trávy a porostů je zakázáno hned třemi zákony 
České republiky (zákonem o požární ochraně, 
zákonem o ochraně přírody a krajiny a zákonem  
o myslivosti ve znění pozdějších předpisů). Přes 
veškeré zákazy si tato činnost každoročně vyžádá 
několik lidských životů, zejména starších osob. 
 

 
 

Podle § 17 odst. 3 písm. f) zákona č.133/1985 Sb.,  
o požární ochraně, ve znění pozdějších předpisů, 
nesmí fyzická osoba provádět plošné vypalování 
porostů, jinak se dopustí přestupku. Za tento 
přestupek lze uložit pokutu do výše 25 000 Kč. 
Podle § 5 odst. 2 citovaného zákona ani právnické a 
podnikající fyzické osoby nesmí plošně vypalovat 
porosty. Těmto osobám hrozí za přestupek pokuta 
až do výše 500 000 Kč. 
 
Povoleno je provádět pálení biologického odpadu 
(např. větví, listí, shrabané trávy či jiného 
rostlinného materiálu, nikoli však pneumatik, 
nebezpečných látek apod.), a to na bezpečném 
místě a vždy pod kontrolou osoby, která pálení 
provádí. 
Fyzické osoby nemusí pálení biologického odpadu 
hlásit, podnikající fyzické a právnické osoby jsou 
povinny pálení odpadu předem oznámit. 
Hasiči však doporučují všem osobám, aby pálení 
předem oznamovaly a předešly tím zbytečnému 
výjezdu jednotek požární ochrany. 

 
 
Hlášení pálení místně příslušným HZS krajů: 
 
- provádí se elektronicky emailem nebo přes 
formulář na webových stránkách HZS kraje nebo na 
určených telefonních číslech KOPIS HZS kraje. 
- Nikdy se neprovádí na telefonních číslech 
tísňových linek 112 nebo 150. 
- Nahlášením pálení se předejde zbytečnému 
výjezdu jednotek hasičů! 
 
Pravidla pro pálení biologického materiálu: 
 
- velikost hromady klestí je nutno volit tak, aby 
shořela v době, kdy je na místě přítomen dozor, 
- při náhlém zhoršení počasí nebo silném větru je 
pálení nutné ihned přerušit a oheň uhasit,  
- místo pro pálení se izoluje pruhem širokým 
nejméně 1 m, kde budou odstraněny hořlavé 
materiály až na minerální půdu (zeminu), 
- místo spalování se zabezpečí dostatečným 
množstvím hasebních látek (hadice napojena na 
vodovod aj.), 
- místo pálení lze opustit až po úplném uhašení 
ohně, 
- po dobu 5 dnů nebo do vydatného deště je nutno 
místo pálení pravidelně kontrolovat, 
- příjezdové cesty vedoucí k místům spalování 
nesmí být zataraseny, 
- spalovat klest lze pouze v bezpečné vzdálenosti od 
obytných nebo hospodářských objektů, 
- osoba mladší 15 let nemůže odpad spalovat bez 
přítomnosti osoby starší 18 let, která je spalováním 
pověřena. 
 

Za SDH  
Velitel Martin Bajcar 

 



 

 

 

  

Vítání občánků 

Včera se Vám narodilo  
lidem děťátko, 
mělo chmýří na hlavičce  
jako kuřátko. 
 
Co může být milejšího 
nežli dětské líčko, 
jako když se listím dívá  
slunce na jablíčko. 
 
V neděli 19. 3. 2023 jsme slavnostně uvítali  
na Obecním úřadě v Policích mezi občánky naší 
obce Kryštofa Mikulenku, Samaela Foltýna, Ondřeje 
Macka, Barboru Hlavicovou a Robina Fabíka. 
 

 
 
 

 
 
Vážení rodiče, přeji Vám, hodně životních sil, 
trpělivosti a radosti. Ať Vám roste dítě do krásy. 
Vždyť život, to jsou samé vzpomínky, ke kterým se 
vždy rádi vracíme. Ať Vaše starost a odpovědnost  
ve výchově je korunována neplacenou odměnou  
v podobě dětské lásky, radosti a úsměvu. 

 
 

 
 

 
Markéta Stříteská, předsedkyně kulturní a sociální komise 
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Odvoz odpadu 

Pozvánka na fotbal 

Místní poplatky 

 

Komunální odpad se bude vyvážet ve středu  
5. dubna, další svoz je ve středu 19. dubna. Svoz 
pytlů s plastem od domů bude ve středu  
12. dubna.   
 

Stočné 
Poplatek za stočné na rok 2023 je stanoven dle 
směrných čísel roční spotřeby vody na obyvatele  
a schválené výše stočného. Platba činí 660,- Kč  
na obyvatele, který je napojen na splaškovou 
kanalizaci. Poplatek byl splatný do 31. března 2023  
v hotovosti na Obecním úřadě v Policích nebo 
bezhotovostním převodem. Žádáme majitele 
nemovitostí, kteří poplatek dosud nezaplatili, aby tak 
učinili co nejdříve. 
 

Poplatek za svoz a likvidaci odpadu 
Sazba poplatku za svoz a likvidaci odpadu činí 550,- 
Kč. Poplatek platí fyzická osoba, která má  
v obci trvalý pobyt. Poplatek platí i fyzická osoba, 
která má ve vlastnictví stavbu určenou  
k individuální rekreaci, byt nebo rodinný dům,  
ve kterých není hlášena k pobytu žádná fyzická 
osoba. Splatnost poplatku je do 31. května 2023.  
 
Poplatník je povinen ohlásit na Obecní úřad  
v Policích vznik nebo zánik své poplatkové povinnosti 
do 15 dnů ode dne jejího vzniku.  
 
V případě úhrady poplatků bezhotovostním 
převodem je nutné uvádět variabilní symbol  
k rozlišení plateb.  
 
Stočné: variabilní symbol 232100+číslo popisné 
 
Poplatek za svoz a likvidaci odpadu: variabilní symbol 
134500+číslo popisné  
 
Číslo účtu obce vedený u Komerční banky: 8922851, 
kód 0100. Do zprávy pro příjemce uveďte prosím 
jméno poplatníka.                        

Marie Černochová, účetní 

 
 
 
 

 

 
 

 

Pozvánky 

 

Tělovýchovná jednota Police zve všechny fanoušky 
na přípravné fotbalové utkání Police – Hranice, 
které se odehraje v sobotu 1. dubna od 13:00 hodin 
na hřišti v Policích. Další domácí zápas Police – 
Branky, se odehraje v sobotu 15. dubna od 14:00 
hodin. Poslední dubnové domácí utkání Police – 
Dolní Bečva se uskuteční v neděli 30. dubna od 
16:00 hodin. 

Josef Mikulenka, předseda TJ 
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